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2. Jongeren en Onderwijs 
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Coalitieakkoord 2023 - 2027 
Rijssen-Holten is een thuis voor onze jongeren. We willen voor alle jongeren een aantrekkelijke gemeente zijn, maar 
ook aandacht hebben voor jongeren met wie het (tijdelijk) niet zo goed gaat. Bij het sociale karakter van onze 
gemeente past dat de jeugd in zijn eigen sociale omgeving terecht kan met hulpvragen en voor het krijgen van 
onderwijs. Daarbij zoeken we nadrukkelijk de samenwerking met het onderwijs, zorgaanbieders en jeugd- en 
jongerenwerk.  
Een goede en betaalbare jeugdzorg 
We zetten in op een regionale en lokale vertaling van de landelijke Hervormingsagenda Jeugd om de kwaliteit van 
jeugdzorg goed en de kosten beheersbaar te houden. We blijven sterk inzetten op het gezin als liefdevolle basis, 
preventie en voorliggende voorzieningen: dit past bij de sterke sociale banden en modern noaberschap in onze 
samenleving. We willen op deze manier voorkomen dat (duurdere) individuele zorg nodig is. Waar maatwerk nodig 
blijkt, schakelen we snel en adequaat.  
Een integrale en wijkgerichte aanpak.  
Samenwerking tussen onderwijs, sport, jeugd- en jongerenwerk, politie, kerken, welzijnswerk en culturele instellingen 
is essentieel voor de gezondheid van onze jeugd. Als gemeente pakken we actiever de regie in deze samenwerking 
om een aanbod te creëren dat op de vraag is afgestemd. Deze integrale aanpak is nodig bij zowel voorliggende 
voorzieningen als individuele zorg. De regie vanuit de gemeente leidt dan wel tot extra inzet, maar verdient zich naar 
verwachting terug doordat de vraag en daarmee de kosten voor individuele zorg dalen. Daarnaast willen we 
experimenteren met een wijkgerichte aanpak bij opgaves die zich hiervoor lenen; bijvoorbeeld de maatschappelijke 
problematiek en veiligheid in wijk Plan Zuid.  
Onderwijs: de start van een leven lang leren 
School is de plek waar talenten tot bloei komen. Alle kinderen uit Rijssen-Holten verdienen een eerlijke kans om hun 
dromen werkelijkheid te laten worden. Een brede, vrije keuze van de school is hierbij ons uitgangspunt. We willen 
inzetten op ‘thuisnabij’ onderwijs en scholen de kans geven speciaal onderwijs aan te bieden. Daarnaast stimuleren 
we de samenwerking tussen het bedrijfsleven en onderwijs, zodat opleidingen aansluiten bij de lokale vraag op de 
arbeidsmarkt. Ook steunen we initiatieven van onderwijsinstellingen in het onderwijsaanbod voor volwassenen en 
schoolverlaters. 
Huisvesting van onderwijs 
Goede onderwijshuisvesting met aandacht voor binnenklimaat, veiligheid en duurzaamheid is een kerntaak van ons 
als gemeente. We stimuleren dat schoolgebouwen multifunctioneel en slim worden ingezet. Daarnaast zetten we ons 
in voor nieuwbouw van De Waerdenborch op een geschikte locatie in Holten en benutten we kansen voor een goede 
herontwikkeling van het huidige terrein. Als er uit de samenleving een initiatief komt voor een basisschool in het 
Opbroek, staan we daarvoor open.  
  
  
Strategische visie 2010-2030, versie 2021 
Cijfers die een indicatie geven van het programma 
Op www.rijssen-holten.incijfers.nl vindt u statistische informatie over onze gemeente. 

Wat gaan we er voor doen? 

Prioriteiten 

. 

Extra middelen voor vervangende nieuwbouw Waerdenborch op nieuwe locatie 
Onderdeel van het nieuwe IHP 2024-2039 betreft de verplaatsing van de Waerdenborch. Hiervoor zijn al middelen 
gereserveerd. Op basis van de per 2025 geldende normen voor stichtingskosten (verwacht startjaar) wordt verwacht 
dat het gereserveerde bedrag voor de vervangende nieuwbouw van de school niet toereikend zal zijn. Uitgaande van 

https://www.rijssen-holten.nl/wp-content/uploads/2021/11/Strategische-visie-herijking-2021-vastgesteld-30-september-2021.pdf
https://rijssen-holten.incijfers.nl/dashboard/
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90% bekostiging door de gemeente (van € 32,5 miljoen.) betekent dit dat aanvullend nog een bedrag nodig is van 
ongeveer € 1,6 miljoen. 
 

Uitbreiding Holterenkschool 
In de prioritering schoolbesturen voor het IHP krijgt de uitbreiding van de Holterenk in verband met een aanzienlijke 
groei van leerlingen prioriteit 1. De huidige capaciteit van de school betreft 1007 m2. Door de groei van het aantal 
leerlingen is er een structurele behoefte van 1263 m2 (waarbij vanaf 2032 ook 5 piekjaren 1300 m2 aan de orde is). 
Dus uitbreiding met minimaal 256 m2 is noodzakelijk. Rekening houdend met 40 m2 extra ruimte voor 
zorgfuncties/het bieden van passend onderwijs (nieuw beleid) komt de structurele behoefte uit op 1303 m2 bvo. Op 
basis van een uitbreiding van 296 m2 (1303 minus 1007) is voor het jaar 2025 een geschat investeringsbedrag nodig 
zo rond de € 1.150.000,- (296 x € 3.800 p/m). Omdat er nu al sprake is van een tekort aan capaciteit wordt onderzocht 
of tijdelijke onderwijshuisvesting op korte termijn mogelijk is. Ingeschat wordt dat voor vervoerskosten en huur een 
bedrag van € 100.000 nodig is.  Dit vloeit voort uit een aanvraag voorziening onderwijshuisvesting programmajaar 
2025. Op basis van het resultaat leerlingenprognoses wordt dit opgenomen in het nieuwe IHP 2024 - 2039. 
 

Uitbreiding Haarschool Holten 
In de prioritering schoolbesturen voor het IHP krijgt een verdere uitbreiding van de Haarschool Holten in verband met 
een grotere groei van leerlingen dan was voorzien prioriteit 1. De nieuwe capaciteit van de school betreft 1315 m2. 
Door de groei van het aantal leerlingen is er een structurele behoefte van 1452 m (waarbij vanaf 2033 ook 6 piekjaren 
1500 m2 aan de orde is). Dus uitbreiding met minimaal 137 m2 is structureel noodzakelijk. Rekening houdend met 40 
m2 extra zorgfunctie/ het bieden van passend onderwijs (nieuw beleid) komt de structurele behoefte uit op 1492 m2. 
Op basis van een uitbreiding van 177 m2 (1492 minus 1315) is voor het jaar 2027 een geschat investeringsbedrag 
nodig zo rond de € 700.000,- (177 x € 3.800 p/m). Voor tijdelijke onderwijshuisvesting wordt ingeschat dat voor 
vervoerskosten en huur een bedrag van € 100.000 nodig is. Op basis van resultaat leerlingenprognoses wordt dit 
opgenomen in het nieuwe IHP 2024 - 2039. 
 

Maatregelen binnenklimaat Banisschool 
In verband met klimaat problemen binnen de Banisschool wil het RSVR schoolbestuur hiervoor maatregelen treffen 
door middel van een grondige renovatie. Door het treffen van de maatregelen zorgt de school in lijn met de visie op 
onderwijshuisvesting voor een kwalitatief frisse school klasse B. Het RSVR schoolbestuur verzoekt (met een 
verwijzing naar de door de gemeente ontvangen middelen voor onderwijskundige vernieuwingen, waarop de school 
geen aanspraak kan maken) om invulling te geven aan nieuw beleid. In de prioritering schoolbesturen voor het IHP 
krijgt het verzoek prioriteit 3. Voorgesteld wordt om in lijn van de vastgestelde visie op onderwijshuisvesting en de 
daarvoor opgestelde nieuwe beleidsregels bij het nieuwe IHP een bijdrage toe te kennen voor maatregelen 
binnenklimaat. Dit bedraagt 1/3 deel van de werkelijke kosten, met een maximum van € 50.000,- voor het PO. Dit 
vloeit voort uit een aanvraag voorziening onderwijshuisvesting programmajaar 2025, sluit aan op de ambitie uit de 
visie op onderwijshuisvesting en is daarom als onderdeel van nieuw beleid opgenomen in het nieuwe IHP 2024 - 
2039. 
 

Aanpassingen ten behoeve van thuisnabij onderwijs en maatregelen binnenklimaat Jacobus Fruytierschool 
Op basis van het nieuwe vast te stellen beleid is er de mogelijkheid om te voorzien in een bijdrage thuisnabij 
onderwijs (cluster 4). Op basis van 22 leerlingen zou dit om een ruimtebehoefte gaan van 268,4 m² bvo. Omdat er 
sprake is van aanpassingen binnen een bestaand onderwijsgebouw waarin sprake is van voldoende capaciteit, is de 
vaste voet reeds toegekend. Op basis van het beleid is de gemeente bereid hierin een bijdrage te leveren. De 
vergoeding bedraagt maximaal € 500,- per/m² bvo. In dit geval € 134.200,-. Ook wil het schoolbestuur in 2025 in 
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huidig gebouw maatregelen treffen ter verbetering van de temperatuur, het binnenklimaat en de akoestiek. Binnen het 
onderwijs spreken we dan ook wel van ‘frisse scholen’. De bijdrage maatregelen binnenklimaat bedraagt 1/3 deel van 
de werkelijke kosten, met een maximum van € 100.000,- voor het VO. Het schoolbestuur combineert de aanpak van 
het binnenklimaat met verduurzaming, zodat de stijgende energielasten van installaties gecompenseerd kunnen 
worden. Voor deze gecombineerde aanpak kan het schoolbestuur een rijkssubsidie van 60% van de werkelijke kosten 
tegemoet zien. In de prioritering schoolbesturen voor het IHP krijgen beide verzoeken prioriteit 3. Dit vloeit voort uit 
een aanvraag voorziening onderwijshuisvesting programmajaar 2025, sluit aan op de ambitie uit de visie op 
onderwijshuisvesting  en is daarom als onderdeel van nieuw beleid opgenomen in het nieuwe IHP 2024 - 2039. 
 

Middelen binnensportaccommodaties Holten 
De binnensportaccommodaties op de huidige locatie (sportzaal Rietbergstraat, sporthal ’t Mossink en gymzaal 
Vrijheidslaan) zijn allemaal toe aan vervanging op de korte termijn (zie het Synarchiscapaciteitsrapport binnensport 
2017 en de Sportvisie 2020). Dit is een cruciaal moment om na te denken over de toekomst van de 
binnensportaccommodaties in Holten in de breedste zin. Door nu de binnensportaccommodaties mee te nemen in de 
plannen voor de nieuwbouw van de Waerdenborch zijn er mogelijk synergievoordelen te behalen. De samenvoeging 
van sport en onderwijs en de koppeling van binnen- en buitensportaccommodaties op het Vletgoor biedt kansen voor 
de toekomst. Door de huidige binnensportaccommodaties sportzaal Rietbergstraat en sporthal ’t Mossink te 
verplaatsen wordt de her ontwikkelpotentie van de huidige locatie groter. Er kunnen meer vierkante meters ontwikkeld 
worden tot een andere functie doordat naast de binnensportaccommodaties ook parkeer- en verkeersruimtes en 
hindercirkels van sportvoorzieningen komen te vervallen. Het gaat hier dus om middelen te verkrijgen voor de 
vervangende nieuwbouw van Sporthal ’t Mossink en sportzaal de Rietbergstraat in 
Holten op de nieuwe locatie van de Waerdenborch, door realisatie van één sporthal met vier zaaldelen. We gaan er 
hierbij vanuit dat de planning (start bouw Waerdenborch eind 2025) gehaald gaat worden. Is dit niet het geval dan is 
het aan te bevelen het bedrag dat in het eerst jaar (2025) overblijft in de reserve Waerdenborch te storten om 
daarmee afboeking van de oude sporthallen, verhuiskosten e.d. te financieren.  
 

Wat gaan we er voor doen? 

Actuele ontwikkelingen 

Wat gaan we er voor doen? 

Wat gaan we wijzigen 


